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REVISTA PRESEI 

 
 

 Lia Olguţa Vasilescu, ministrul Muncii: 3% dintre bugetari vor avea salarii scăzute. I s-a tăiat salariul şi 
preşedintelui cu 40% 
Ministerul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a declarat, joi, că 3% dintre bugetari vor avea salariile scăzute ca urmare a 
intrării în vigoare a legii salarizării, precizând că venitul de la buget al preşedintelui României este cu 40% mai mic. 
"3% dintre bugetari vor avea salarii scăzute. Ca să dau un exemplu, este vorba, printre alţii, de funcţionari de la 
APIA, din Ministerul Agriculturii, sau ale ministere, cu salarii de până la 12.000 de lei. La aproximativ 60% dintre 
bugetari trebuie să creştem salariile, etapizat, până în anul 2020. Însă, în vârful piramidei vor fi 3% dintre bugetari 
care vor avea salarii scăzute. La jumătate piramidei, vor fi creşteri mai mici, sau chiar deloc. Nu este o noutate 
pentru nimeni că vor scădea salariile. Nu pot să fie bugetari care să aibă salarii mai mari decât cel al preşedintelui 
României. (...) I s-a tăiat şi preşedintelui salariu cu 40%. Nu doar lui, ci şi mie", a declarat, la Antena 3, ministrul 
Muncii. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Decizie CCR: Legea de modificare a funcţionării ANI este constituţională/ Aleşii găsiţi în conflict de interese 
sau stare de incompatibilitate scapă de interdicţii 
Curtea Constituţională a României a decis că legea de modificare a funcţionării Agenţiei Naţionale de Integritate 
este constituţională, astfel că parlamentarii găsiţi în conflict de interese sau stare de incompatibilitate în perioada 
2007-2013 scapă de interdicţii. 
"Curtea a constatat că încetarea de drept a interdicţiei aplicate deputatului/ senatorului pe o perioadă de 3 ani de 
a mai ocupa o funcţie publică nu anulează interdicţia astfel aplicată, ci doar înlătură efectele acesteia pentru viitor 
(ex nunc). Interdicţiile ale căror efecte juridice, în mod obiectiv, s-au consumat în timp rămân valabile, subiectele 
de drept neputând invoca legea criticată pentru situaţii trecute", se arată în comunicatul transmis de Curtea 
Constituţională. 
Judecătorii au explicat că legea analizată se referă la doar la cazurile în care interdicţiile încă sunt în vigoare. 
"Ca atare, legea examinată se referă numai la acele interdicţii a căror efecte juridice continuă să se producă, 
urmând ca acestea să înceteze de drept, prin voinţa legiuitorului, de la data intrării în vigoare a legii. De 
asemenea, Curtea a reţinut că legea criticată nu pune în discuţie hotărârile judecătoreşti pronunţate în domeniul 
conflictului de interese privit ca ilicit administrativ", se arată în comunicat. 
Decizia privind constituţionalitatea legii ANI a fost luată de Curtea Constituţională cu majoritate de voturi după o 
sesizare a PNL. 
Liberalii cereau verificarea unor articole printre care şi cel care prevede excluderea, retroactiv, de la sancţionarea 
pentru conflict de interese a parlamentarilor, prin invalidarea rapoartelor ANI confirmate în instanţă în perioada 
2007-2013. 
Câţi aleşi scapă de acuzaţii prin această lege 
675 de parlamentari şi aleşi locali scapă de acuzaţiile de incompatibilitate şi conflict de interese prin intermediul 
acestei legi, se arată într-un răspuns al ANI, din decembrie 2017, pentru româniacurată.ro 
“Modificările preconizate prin adoptarea amendamentelor la Legea nr. 176/2010 pot afecta aplicarea sancţiunilor 
în toate cazurile finalizate de ANI şi anume cele nedefinitive (aflate pe rolul instanţelor ori în termenul legal de 
contestare ori suspendate), cât şi cele definitive şi irevocabile câştigate şi pentru care nu au fost aplicate încă 
sancţiuni disciplinare. 
Cu referire la funcţiile elective, precizăm faptul că modificarea legislativă poate afecta aplicarea sancţiunilor într-
un număr de 675 de dosare privind parlamentari şi aleşi locali (foşti sau actuali), astfel: 
– 597 cazuri nedefinitive (aflate pe rolul instanţelor ori în termenul legal de contestare ori suspendate) 
– 78 cazuri definitive şi irevocabile câştigate şi pentru care nu au fost aplicate încă sancţiuni disciplinare", 
precizează sursa citată. 
Modificările legislative au fost adoptate de Senat pe 18 decembrie, cu 77 de voturi „pentru” şi 39 „împotrivă”. 
Actul normativ a fost iniţiat de social-democratul Florin Iordache. 
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PSD-ALDE nu ar fi putut trece de Senat, camera decizională, modificarea Legii ANI, fără sprijinul UDMR sau al 
senatorului PMP Gheorghe Baciu. 
Modificarea adusă Legii ANI a fost criticată şi de preşedintele PMP, Traian Băsescu, care a afirmat că astfel 
majoritatea parlamentară"şterge cu buretele" incompatibilităţile constatate în perioada 2007 - 2013 în cazul 
primarilor şi parlamentarilor şi "prăbuşeşte ANI". 
"Deci, asta da lovitură! Toată lumea s-a uitat pe 303 (Legea 303/2004 - n.r.) şi astăzi a trecut cu votul majorităţii 
această lege care pur şi simplu prăbuşeşte ANI şi şterge cu buretele incompatibilităţile pentru parlamentari, 
incompatibilităţi în perioada 2007 - 2013 (...). Şi primarii, despre care se spune aşa: dacă s-a constatat 
incompatibilitatea în mod definitiv, în instanţă, nu pot ocupa funcţii în aparatul de stat, dar pot candida la primar. 
(...) Astăzi şi-au rezolvat două probleme: problema parlamentarilor incompatibili şi problema primarilor şi 
consilierilor incompatibili", a declarat Traian Băsescu. 
Preşedintele PMP afirma şi că vrea să ştie cum au votat fiecare dintre parlamentarii din Comisia juridică în cazul 
modificărilor la Legea ANI. 
"Eu am însă o întrebare publică, pentru că această lege a trecut prin Comisia juridică: vreau să ştiu cum a votat 
fiecare parlamentar din Comisia juridică", a spus Traian Băsescu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Se cere ELIMINAREA supraaccizei la carburanţi: Transportatorii, solicitare de ULTIM MOMENT către Guvern 
Uniunea Naţională a Transportatorilor Rutieri din România (UNTRR), unul dintre patronatele transportatorilor, a 
anunţat joi că cere Guvernului să elimine supraacciza la carburanţi în lipsa unei scheme de rambursare a 
supraaccizei către transportatori, în caz contrar firmele de transport fiind nevoite să crească tarifele cu 20%. 
”Uniunea Naţională a Transportatorilor Rutieri din România (UNTRR) atrage atenţia că firmele de transport rutier 
vor fi nevoite să crească tarifele de transport marfă cu 20%, cu efecte directe şi imediate în preţurile la raft ale 
produselor de strictă necesitate şi similar tarifele de transport persoane, ca urmare a creşterii costurilor 
cu carburantul după majorarea accizei şi a lipsei unei scheme de rambursare a acesteia”, se arată într-un 
comunicat remis NEWS.RO. 
UNTRR a subliniat că, în prezent, preţul motorinei este mai mare cu cel puţin 1 leu/litru faţă de luna august 2017, 
ultima lună înainte de majorarea accizei la carburanţi. Astfel, faţă de finalul lunii august 2017, preţul barilului de 
petrol a crescut cu 40%, de la 50 la 70 dolari/baril, iar moneda naţională s-a depreciat faţă de euro cu 1,5% 
(preţurile produselor finite obţinute din petrol se calculează în euro). 
”La toate aceste creşteri se adaugă şi majorarea cu peste 21% a accizei la motorină, în 15 septembrie şi 1 
octombrie 2017, de la 1518,04 lei/1000 litri la 1838,04 lei/1000 litri, impactul accizei şi TVA-ului în preţul 
carburantului la pompă fiind în acest moment de 50%. Rata anuală a inflaţiei a urcat în luna decembrie 2017 la 
3,32%, în condiţiile în care în luna august 2017, rata anuală a inflaţiei a fost de numai 1,2%”, se arată în 
comunicat. 
UNTRR avertizează că majorarea accizei la carburanţi a avut ca impact scăderea consumului şi migrarea 
alimentărilor cu combustibil de către transportatorii români care fac curse în Europa în alte state membre cum ar 
fi Ungaria şi Austria, ţări unde preţul la motorină este mai atractiv având în vedere existenţa unui sistem de 
recuperare a accizei şi a TVA-ului foarte bine reglementat de către autorităţile acestor state. 
”La acestea se adaugă diminuarea vânzărilor de carburant pe teritoriul României ca urmare a migrării volumelor 
aprovizionate de către transportatori din alte state care tranzitează România şi care preferă să alimenteze acum 
în ţările vecine, Bulgaria şi Ungaria, unde preţul carburantului este mai mic. România are în acest moment cea mai 
mare acciză la motorină dintre statele membre UE din regiune, respectiv 393,84 euro comparativ cu Bulgaria 
330,3 euro sau Ungaria 364,46 euro”, se arată în comunicat. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministerul Finanţelor pregăteşte simplificarea Formularului 600 - declararea şi plata CAS şi CASS 
În contextul prorogării termenului de depunere a Declaraţiei 600, la nivelul Ministerului Finanţelor este în curs de 
elaborare un proiect normativ care va simplifica declararea şi plata CAS şi CASS datorate de persoanele fizice, se 
arată într-un comunicat transmis joi de instituţie. 
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„Se are în vedere reducerea numărului de declaraţii depuse de persoanele fizice, prin unificarea unor formulare şi 
depunerea unui formular pe an pentru cei care au venituri din activităţi independente”, se menţionează în 
comunicat. 
Potrivit iniţiatorilor, proiectul de act normativ va face obiectul dezbaterii publice şi consultării cu categoriile de 
persoane fizice care au obligaţia plăţii CAS şi CASS. 
„Termenul preconizat pentru finalizarea noului mecanism este 1 martie 2018, astfel încât să se asigure timpul 
necesar pentru informarea persoanelor fizice cu privire la obligaţiile declarative şi de plată a contribuţiilor sociale”, 
precizează Ministerul Finanţelor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 DNA: Şase foşti miniştri, printre care Ecaterina Andronescu sau Dan Nica, scapă de acuzaţiile în dosarul 
Microsoft, după ce faptele s-au prescris. În cazul lui Funeriu s-a constatat că nu a comis nicio faptă penală/ 
Reacţia procurorului care a instrumentat cazul 
DNA anunţă stadiul dosarelor Microsoft, menţionând că acuzaţiile faţă de foştii miniştri Ecaterina Andronescu, 
Mihai Tănăsescu, Dan Nica, Adriana Ţicău, Daniel Funeriu, Alexandru Athanasiu şi Şerban Mihăilescu au fost 
clasate. 
UPDATE: Iorga, despre clasarea din Microsoft:Ar fi trist să clasezi cauza pentru dorinţa de a face rău cuiva 
Mihaiela Iorga, procurorul care a instrumentat dosarului Microsoft, susţine că nu are ce să îşi reproşeze privind 
activitatea în această cauză, menţionând că şi-a făcut treaba. Precizarea, după clasarea acuzaţiilor în privinţa mai 
multor foşti miniştri, ca urmare a prescripţiei. 
 
"Prescripţia trebuie să ştii să o calculezi şi trebuie să stabileşti corect momentul consumării infracţiunii, momentul 
epuizării infracţiunii. Ce să-mi reproşez eu? Eu, până la momentul la care am predat dosarul, mi-am facut treaba. 
De acolo, nu ştiu ce s-a întâmplat şi nu am ce să comentez. Dar ar fi trist să clasezi cauza pentru dorinţa de a face 
rău cuiva", a declarat, la solicitarea MEDIAFAX, Mihaiela Iorga. 
"La data de 08 ianuarie 2018, faţă de Andronescu Ecaterina, ministrul Educaţiei şi Cercetării în perioada 28 
decembrie 2000-19 iunie 2003; 22 decembrie 2008 - 1 octombrie 2009; ministrul Educaţiei, Cercetării şi Inovării în 
perioada 2008-2012, Tănăsescu Mihai-Nicolae, ministru al Finanţelor Publice în perioada 2000 -2004 şi Mihăilescu 
Petru Şerban, ministru coordonator al SGG în perioada decembrie 2000 – octombrie 2003, s-a dispus soluţia 
clasării conform art. 16 alin. 1 lit. f din Codul de Procedură Penală, întrucât în cazul infracţiunilor reţinute în 
sarcina lor (constând în iniţierea, avizarea cu nerespectarea prevederilor legale a unor hotărâri de guvern, în 
perioada 2000- 2004, prin care erau favorizate anumite firme în contextul menţionat mai sus) s-a împlinit 
termenul de prescripţie a răspunderii penale", transmite DNA, printr-un comunicat de presă. 
Procurorii menţionează că şi în cazul celorlalţi trei foşti miniştri, Dan Nica, Adriana Ţicău şi Alexandru Athanasiu, 
toţi acuzaţi de abuz în serviciu, fapte s-au prescris, dispunându-se clasarea acuzaţiilor. 
"Termenul general de prescripţie pentru infracţiunea de abuz în serviciu este de 10 ani. Referitor la această 
infracţiune, data săvârşirii ultimei acţiuni este 21.10.2004, data adoptării Hotărârii de Guvern nr.1778/21.10.2004, 
moment de la care a început să curgă termenul general de prescripţie a răspunderii penale (şi nu de la data 
producerii prejudiciului efectiv, respectiv data de 15 aprilie 2009, momentul plăţii ultimei rate aferente 
contractului nr. 0115RO/15.04.2004) - Conform Deciziei nr. 18/30.01.2014 pronunţată de Î.C.C.J. - Completul de 5 
Judecători în dosarul nr. 4963/1/2013 în ceea ce priveşte momentul consumării infracţiunii de abuz în serviciu", a 
explicat DNA. 
În ceea ce îl priveşte pe Daniel Funeriu, fost ministru al Educaţiei, procurorii au constatat că nu a comis nicio faptă 
penală. 
"Faţă de FUNERIU PETRU – DANIEL, ministru al Educaţiei şi Cercetării în perioada 2009 – 2012, s-a dispus soluţia 
clasării, în conformitate cu prevederile art. 16 alin. 1 lit. b din Codul de Procedură Penală („fapta nu este 
prevăzută de legea penală ori nu a fost săvârşită cu vinovăţia prevăzută de lege”), întrucât semnarea de către 
acesta a „Notei privind licenţele pentru produse Microsoft utilizate de către MECTS în şcoli”, nu era de natură să 
producă efecte juridice, aceasta fiind întocmită în „scopul exclusiv al raportării şi al informării cu privire la evoluţia 
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procesului de soluţionare a unor probleme specifice, la stadiul implementării documentelor de politici publice 
şi/sau a actelor normative", arată DNA. 
"Faţă de Funeriu Petru-Daniel, ministru al Educaţiei şi Cercetării în perioada 2009 – 2012, s-a dispus soluţia clasării 
(..), întrucât semnarea de către acesta a ”Notei privind licenţele pentru produse Microsoft utilizate de către 
MECTS în şcoli”, nu era de natură să producă efecte juridice, aceasta fiind întocmită în ”scopul exclusiv al 
raportării şi al informării cu privire la evoluţia procesului de soluţionare a unor probleme specifice, la stadiul 
implementării documentelor de politici publice şi/sau a actelor normative”", au transmis procurorii. 
În ceea ce îi priveşte pe Claudiu Florică şi Dinu Pescariu, acuzaţi de spălare de bani, aceştia au fost trimişi în 
judecată, cauza aflându-se pe rolul Tribunalului Bucureşti. 
"În legătură cu împrejurarea că faţă de unele fapte s-a dispus efectuarea urmăririi penale in personam după 
împlinirea termenului de prescripţie, dar şi cu privire la alte aspecte legate de modul de efectuare/neefectuare a 
unor acte, la data de 17 iulie 2017, procurorul şef al DNA a solicitat Inspecţiei Judiciare să facă verificări sub 
aspectul respectării normelor de procedură penală de către procurorul de caz care a instrumentat iniţial această 
cauză (mediatizată prin comunicatul nr 1342/VIII/3 din 26 septembrie 2014), pentru a se stabili dacă au fost sau 
nu săvârşite abateri disciplinare din cele prevăzute de Legea privind statutul judecătorilor şi procurorilor", mai 
precizează DNA. 
Procurorul care a investigat dosarele Microsoft a fost Mihaiela Iorga. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 OLAF confirmă: Anchetă pe baza unor acuzaţii privind neregulile finanţării din fonduri europene a magistralei 
5 de metrou 
OLAF a precizat, pentru MEDIAFAX, că este în desfăşurare o anchetă privind atribuirea de fonduri europene 
pentru Magistrala 5 a Capitalei, Eroilor- Râul Doamnei, fiind desfăşurat şi un control la METROREX. Investigaţiile 
sunt în desfăşurare. 
„OLAF (Oficiul European de Luptă Antifraudă, n.r.) a deschis o anchetă pe baza unor acuzaţii privind neregulile 
finanţării din fonduri europene a Magistralei 5 din Bucureşti. Ca parte a acestei anchete, a fost demarat un 
control. Întrucât aceasta este o investigaţie în derulare, OLAF nu poate oferi mai multe informaţii”, au precizat 
reprezentanţii instituţiei, într-un răspuns la o solicitare MEDIAFAX. 
Tot joi, reprezentanţii Metrorex au precizat că inspectorii OLAF au fost la sediul instituţiei şi au cerut documente 
referitoare la proiectul Magistrala 5 de metrou, Eroilor- Râul Doamnei. 
"În urma solicitării dumneavoastră referitoare la un control realizat de Oficiul European de Luptă Anti–Fraudă 
(OLAF), Metrorex confirmă că o echipă OLAF a întreprins o misiune la sediul Metrorex, ocazie cu care a solicitat o 
serie de documente referitoare la proiectul Magistrala 5 de metrou, Eroilor- Râul Doamnei", se arată în 
comunicatul de presă, remis MEDIAFAX, de către Metrorex. 
Sursa citată anunţă şi că investiţiile la Magistrala 5 au făcut şi obiectul unor verificări interne. 
"Facem menţiunea ca acest proiect de investiţii a făcut obiectul verificărilor Autorităţii de Management POS-T şi 
ale Autorităţii de Audit, nefiind identificate aspecte care să contravină regulilor şi procedurilor prevăzute de 
reglementările europene şi naţionale",transmite Metrorex. 
Devizul proiectului Magistralei 5 este de 3,2 miliarde de lei, investiţia fiind, practic, de 2,65 miliarde de lei din 
fonduri structural nerambursabile în cadrul Programului Operaţional Sectorial – Transport 2007- 2013 şi 
Programul Operaţional Infrastructură Mare 2014-2020. 
Magistrala 5 de metrou, Secţiunea Râul Domnei-Eroilor, inclusiv Valea Ialomiţei, este compusă din 10 staţii de 
metrou şi un depou. 
Metrorex a selectat, la finele lunii februarie 2011, consorţiul format din Astaldi (Italia), FCC (Spania), Delta ACM şi 
AB Construct (România) pentru a realiza tronsonul Râul Doamnei-Haşdeu. 
În România, compania Astaldi a fost implicată în mai multe proiecte, printre acestea numărându-se Pasajul 
Basarab din Bucureşti şi Stadionul Naţional. 
(Sursa: Mediafax) 
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 DNA are termen până la 1 mai să finalizeze ancheta în cazul Gigină / Tatăl poliţistului Bogdan Gigină, despre 
Gabriel Oprea: Dânsul era zeu. Toată lumea îl ştia de frică 
Instanţa supremă a decis, joi, că ancheta privind decesul poliţistului Bogdan Gigină trebuie finalizată până pe 1 
mai. Hotărârea a fost luată după ce familia Gigina a contestat în instanţă durata anchetei. 
Decizia judecătorilor este definitivă. 
Hotărârea a fost luată după ce părinţii lui Bogdan Gigină, poliţistul mort într-un accident, în timp ce făcea parte 
din coloana oficială a fostului ministru Gabriel Oprea, au cerut urgentarea anchetei. 
Tatăl lui Bogdan Gigină, despre Gabriel Oprea: Dânsul era zeu. Toată lumea îl ştia de frică 
Tatăl lui Bogdan Gigină, Cornel Gigină, a declarat, joi, la instanţă, acolo unde s-a judecat cererea sa de urgentare a 
anchetei privind decesul poliţistului, că Gabriel Oprea, fost ministru al Afacerilor Interne, era "zeu" şi "toată lumea 
îl ştia de frică". 
"S-au spus în faţa instanţei nişte aberaţii, cum că motociclistul trebuie să aibă ştergător la el. Nişte aberaţii...Că 
domnul Ministru de Interne este afectat emoţional din cauza mediatică. (...) Eu cred că este un termen foarte lung. 
S-au spus nişte aberaţii totale la care nu mă aşteptam. (...) Dânsul (Gabriel Oprea n.r) era zeu, dânsul comanda 
tot, de la el în jos nimeni nu putea să mişte nimic, nicio centime. Toată lumea îi ştia de frică. Îl interesa să ajungă 
urgent, de aceea s-a cerut şi motocicleta în ultimele trei luni ca să-i deschidă coloana", a declarat Cornel Gigină, 
tatăl lui Bogdan Gigină. 
Precizările au fost făcute la instanţa supremă, acolo unde familia poliţistului Bogdan Gigină, mort într-un accident, 
în timp ce făcea parte din coloana oficială a fostului ministru Gabriel Oprea, a cerut urgentarea anchetei. 
"A nu se înţelege că acest demers al familiei Gigină tinde să spună ceva la adresa DNA sau a procurorului de caz. 
Aşa s-a inoculat. Nu, este o cerere legitimă prin care familia sa cere un termen rezonabil pe care instanţa să îl 
acorde pentru soluţionare definitivă a acestui dosar. (...) Cred cu tărie că ar trebui să fie mai operante instituţiile 
statului atunci când se pune problema de a judeca viaţa unui om în raport cu declasificarea unor informaţii", a 
declarat avocatul familiei Gigină, Daniel Ionaşcu. 
În această cauză procurorii îl acuză pe Gabriel Oprea de abuz în serviciu şi ucidere din culpă. 
"Acest dispozitiv, asigurat de către Brigada de Poliţie Rutieră din cadrul Direcţiei Generale de Poliţie a Municipiului 
Bucureşti, era format dintr-un motociclist rutier (victima Gigină Bogdan-Cosmin) şi un echipaj format dintr-un 
ofiţer şi un agent de poliţie aflaţi într-un autoturism de poliţie rutieră. Acest dispozitiv preceda în trafic 
autoturismul în care se afla ministrul Oprea Gabriel. La momentul producerii accidentului, ministrul Oprea Gabriel 
se deplasa către locuinţa sa situată în cartierul Cotroceni", susţin procurorii. 
Potrivit DNA, din probele de la dosar ar rezulta indicii că „încălcând dispoziţiile legale care reglementează 
însoţirea demnitarilor, ministrul de Interne Oprea Gabriel a dispus, pentru sine, să beneficieze de însoţire cu 
echipaje de poliţie rutieră cu titlu permanent, ca aceste echipaje să fie formate atât dintr-un autoturism de poliţie 
rutieră (un agent şi un ofiţer de poliţie rutieră), cât şi dintr-o motocicletă a poliţiei rutiere”. 
După anunţul depunerii cererii de urgentare a dosarului, DNA a motivat durata lungă a anchetei, menţionând că 
unele acte au fost declasificate parţial în decembrie 2017, iar altele în 2018. Cercetarea în acest caz a început în 
urmă cu mai bine de doi ani. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Comisiei SRI, Claudiu Manda, se întâlneşte, vineri, cu George Maior: „Sunt lucruri pe care doreşte 
să le lămurească” 
Preşedintele Comisiei de control a activităţii SRI, Claudiu Manda, a declarat, joi, că va avea o întâlnire cu 
ambasadorul României în SUA, George Maior, vineri, pentru a stabili modul în care acesta trebuie invitat oficial la 
audierea în cadrul comisiei. 
„Întâlnirea cu Maior a fost programată pentru mâine, motiv pentru care o să mă văd mâine cu domnul Maior la 
mine la birou, la Comisia pentru controlul activităţii SRI. Nu mai ştiu exact ora, în prima parte a zilei. Nu e o 
întâlnire în care să vrem să spune, foarte multe lucruri în spaţiul public. O să fac o informare în presă despre ce 
am discutat acolo, am spus şi atunci, spun şi acum. Dorim să discutăm chestiunea aceasta procedurală, partea de 
invitaţie, partea formală, totuşi nu este o situaţie în care să fie în ţară de fiecare dată şi să poată să vină oricând i-
ar permite programul. O să stabilim o zi, o să stabilim o oră. Sunt lucruri de discutat, sunt destul de multe lucruri 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
la care s-a făcut referire în cadrul comisiei despre activitatea din perioada în care domnul Maior era directorul SRI, 
multe dintre ele au fost spuse deja în spaţiul public ca nişte informaţii sau prezentări ale spuselor de la Comisie, 
nu avem lucruri noi sau în plus, dar sunt lucruri pe care vrem să le lămurim noi, Comisia, şi sunt sigur că şi domnul 
Maior doreşte să le lămurească”, a declarat Manda. 
Acesta a precizat că, până acum, nu a fost nevoie de invitaţii oficiale pentru audierile în Comisia SRI. 
„Până acum, nu am făcut niciodată procedura aceasta de invitaţii oficiale semnate, ştampilate, pentru că am 
discutat la telefon, am stabilit programul în funcţie de cum putea fiecare dintre invitaţi, cum era programul 
comisiei. În cazul domnului Maior, înţeleg că e nevoie de această procedură, de aceea ne şi vedem”, a adăugat 
şeful Comisie SRI. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul NU renunţă la legile justiţiei: Ce mesaj i-au transmis şefului Comisiei Europene - 'Nu aveam nevoie' 
România se află într-un dialog "destul de constructiv" cu oficialii Uniunii Europene pe tema legilor justiţiei iar 
"explicaţiile necesare" vor fi oferite atunci când legile vor fi definitivate, a declarat joi, la Antena 3, ministrul de 
Externe, Teodor Meleşcanu. 
El s-a referit şi la declaraţiile preşedintelui Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, din conferinţa comună pe 
care acesta a avut-o, miercuri, cu preşedintele Klaus Iohannis. "Dânsul a recunoscut foarte clar că ceea ce trebuie 
făcut este ca în România să se respecte deciziile Curţii Constituţionale, ceea ce, cu tot respectul, este o chestiune 
de care nu aveam nevoie, pentru că ştim cu toţii că este un principiu fundamental al funcţionării statului de drept 
- respectarea deciziilor Curţii Constituţionale, bune sau proaste, care ne convin sau care nu ne convin", a spus 
Meleşcanu referitor la declaraţiile înaltului oficial european. 
Astfel, a punctat şeful diplomaţiei române, există un dialog cu reprezentanţii UE în acest sens. "Din acest punct de 
vedere, noi ne aflăm într-un dialog la ora actuală, un dialog destul de constructiv, în care avem puncte de vedere. 
Ni le vom susţine şi vom da şi explicaţiile necesare atunci când se va încheia acest proces. Suntem însă într-un 
proces de postlegiferare, înainte de intrarea în vigoare a acestor legi, care au fost adoptate şi va trebui să vedem 
foarte clar ce din aceste legi, concret, ce anume creează probleme", a evidenţiat el. 
Totodată, Teodor Meleşcanu a apreciat că "nu există nimic în cele trei legi adoptate care să aducă atingere 
independenţei justiţiei sau bunei funcţionări a justiţiei". "Aceasta este, de fapt, realitatea", a concluzionat el. 
Preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, a declarat, miercuri, că dacă legile din România rămân aşa 
cum au fost adoptate de Parlament, discuţiile despre Mecanismul de Cooperare şi Verificare şi aderarea la 
Schengen vor fi "în alţi termeni", locul "natural" al ţării noastre fiind în zona Schengen. 
"Dacă legile din România rămân aşa cum au fost adoptate de Parlament, discuţiile despre Mecanismul de 
Cooperare şi Verificare şi aderarea la Schengen se vor pune în alţi termeni. Aşteptăm deciziile Curţii 
Constituţionale şi dacă totul decurge cum trebuie, trebuie să asigurăm României locul său în spaţiul Schengen, 
pentru că românii nu merită să fie trataţi ca cetăţeni de mâna a doua", a afirmat Juncker. El a apreciat evoluţia 
statului de drept în România, dar a adăugat că acest progres trebuie să fie unul "ireversibil" iar Comisia Europeană 
nu va accepta ca ţara noastră "să facă paşi înapoi" pe acest drum. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 CNMR se opune privatizării Societăţii Naţionale a Apelor Minerale 
Coaliția Națională pentru Modernizarea României se opune ferm privatizării Societății Naționale a Apelor 
Minerale. 
România este considerată a fi cea mai bogată țară în industria apelor minerale, cu un procent de 60% din totalul 
apelor minerale din Europa iar scenariul privatizării conduce către pierderea de către statul român a ultimelor 
resurse proprii după înstrăinarea majorității resurselor minerale. 
O altă consecință a privatizării o constituie vulnerabilizarea majoră a securității naționale a statului, în contextul 
aderării României la Uniunea Europeană dacă statul român nu ia decizia de a bloca concesionarea terenurilor 
bogate în resurse minerale dar și în izvoare de apă minerală, generând astfel oportunitatea statelor vecine de a 
face presiuni asupra României în contextul privatizării și concesionării. 
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Acestea sunt doar câteva dintre consecințele acestui proces, iar Coaliția Națională pentru Modernizarea României 
solicită statului român să apere resursele minerale ale poporului său. 
''Statul român și-a bătut joc de resursele naturale ale României. O țară bogată în toate tipurile de resurse s-a trezit 
fără control și profit substanțial din înstrăinarea energiei , resurselor naturale în general. CNMR se opune ferm 
privatizării SNAM indiferent de cine se află în spatele acestui proces și a intereselor personale sau de ce grup se 
află în spatele acestei acțiuni!', spune Alexandru Cumpanasu, presedinte CNMR. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Teodor Meleşcanu lansează un ATAC FĂRĂ PRECEDENT la adresa Comisiei Europene: 'Ar constitui o încălcare 
grosolană a principiilor Uniunii Europene'  
Legarea fondurilor europene de "alte elemente” ar constitui "o încălcare grosolană” a principiilor Uniunii 
Europene, a declarat ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu, joi, într-o conferinţă de presă comună de 
presă cu omologul său polonez, Jacek Czaputowicz. 
"În legătură cu legarea fondurilor de alte elemente, din punctul meu de vedere, ar constitui o încălcare grosolană 
nu numai a prevederilor, dar şi a principiilor fundamentale ale Uniunii Europene, care au ca obiectiv fundamental 
solidaritatea şi asigurarea convergenţei între economiile statelor membre”, a spus Meleşcanu, întrebat despre 
mesajele transmise de Bruxelles, potrivit cărora alocarea de fonduri europene pentru anumite ţări ar putea fi 
influenţată de modificări în domeniul Justiţiei, scrie news.ro. 
Ministrul de Externe a afirmat că fondurile europene sunt instrumente de creştere a convergenţei ţărilor membre 
UE, ci nu o "operă de caritate”. 
"În mod evident, politica de fonduri de coeziune şi politica agricolă comună sunt instrumente pentru a creşte 
convergenţa dintre economiile ţărilor mai dezvoltate din Uniunea Europeană şi ţările noastre. Nu este, într-
adevăr, niciun fel de operă de caritate şi vreau să vă spun foarte direct că la aproape tot ce priveşte fondurile 
Uniunii Europene contribuie şi România, contribuie şi Polonia, pe măsura puterilor noastre, dar sumele nu sunt 
deloc neglijabile”, a declarat ministrul român de Externe. 
De asemenea, el a mai spus că România încurajează dialogul între Uniunea Europeană şi Polonia, criticată la 
Bruxelles pentru modificările legislative din justiţie. 
Comisarul european pentru Justiţie Vera Jurova declara că este "foarte logic" ca, în condiţiile în care este vorba 
despre banii contribuabililor, să existe o garanţie în ceea ce priveşte un sistem judiciar independent şi respectarea 
statului de drept. 
Comisarul european pentru Politici Regionale a confirmat că la Bruxelles se ia în calcul condiţionarea alocărilor de 
fonduri de respectarea statului de drept în ţările beneficiare. “Ceea ce se discută la ora actuală, şi nu este legat 
neaparat de România, este introducerea unei condiţionalităţi legate de acordarea de fonduri europene şi statul de 
drept. Dar asta după 2020. La ora actuală, eu nu am nicio prevedere legală prin care să nu acord fonduri 
europene. De pildă, într-un ziar german, am fost criticată pentru că am aprobat un proiect pentru extinderea 
metroului din Varşovia, având în vedere derapajele care există în acea ţară. Polonia, dacă ar merge la Curtea 
Europeană de Justiţie, ar câştiga”, a declarat comisarul european pentru Politici Regionale, Corina Creţu, Europa 
FM. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 ULTIMA ORĂ - Parchetul General a luat cu ASALT DIICOT. Augustin Lazăr SESIZEAZĂ Inspecţia Judiciară 
Verificări de ultimă oră la DIICOT, după dezvăluirile făcute recent de Cătălin Tolontan, cu privire la un dosar de 
prostituţie cu minore. Parchetul General a făcut verificări la dosarul care a fost trimis deja în judecată, dar şi 
asupra dosarului care fusese disjuns. 
În urma controlului a ieşit la iveală faptul că, în dosarul privind clienţii, nu s-ar fi pus niciun fel de probă. Procurorii 
au luat în calcul ancheta şi probele depuse în primul dosar, trimis în judecată. 
Augustin Lazăr a trimis şi o sesizare către Inspecţia Judiciară, pentru ca instituţia să facă verificări suplimentare. 
"Prin ordinul din data de 30 ianuarie 2018 al procurorului general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de 
Casație și Justiție s-a dispus efectuarea de verificări la Direcția de Investigare a Infracțiunilor de Criminalitate 
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Organizată și Terorism – Structura Centrală, având ca obiectiv aspectele semnalate în mass-media privind dosarul 
nr.719/D/P/2005, precum și pe cel disjuns din această cauză. 
Referitor la actele de urmărire penală apărute în mass-media, din verificările efectuate a rezultat că acestea se 
regăsesc în integralitatea lor în cuprinsul dosarului judecat de Secția I Penală a Tribunalului București care a avut 
ca obiect rechizitoriul nr.719/D/P/2005 al  Direcției de Investigare a Infracțiunilor de Criminalitate Organizată și 
Terorism – Structura Centrală. 
Cu privire la activitatea de urmărire penală desfășurată în dosarul disjuns, s-a constatat  că soluția adoptată de 
către  procurorul de caz a fost fundamentată doar pe analiza și interpretarea probatoriului administrat în dosarul 
nr.719/D/P/2005. În concret, din examinarea actelor aflate la dosar a rezultat că nu s-au administrat alte probe în 
vederea stabilirii cu exactitate a situației de fapt, în raport cu persoanele și infracțiunile pentru care s-a dispus 
disjungerea cauzei.  Totodată, s-a constatat că în cauză a intervenit prescripția răspunderii penale în raport cu 
faptele cercetate, motiv pentru care nu sunt aplicabile dispozițiile art.335 Cod procedură penală. 
În ceea ce îl privește pe magistratul militar la care s-au referit relatările din mass-media,  a rezultat că numele 
acestuia apare menționat doar în cadrul procedurii de recunoaștere după planșa fotografică efectuată în dosarul 
nr.719/D/P/2005, fiind identificat de către una dintre victimele traficului de persoane ca fiind un bărbat despre 
care i s-a spus că este polițist și pe care l-a văzut o singură dată, în restaurantul Shanghai din București, în 
compania unuia dintre inculpați, luând masa. Din examinarea  celor două dosare, a rezultat că procurorul militar 
nu a avut vreo calitate în procesul penal și nici nu au rezultat alte aspecte referitoare la el, cu excepția celor mai 
sus arătate. 
Având în vedere rezultatul verificărilor, procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casație și 
Justiție a dispus - în conformitate cu dispozițiile art.45 alin.2 din Legea nr.317/2004 – trimiterea Raportului 
întocmit de Serviciul de îndrumare și control la Inspecția Judiciară pentru a aprecia cu privire la posibila săvârșire 
în acest context a unor abateri disciplinare sau încălcări ale Codului Deontologic al judecătorilor și 
procurorilor.",se arată într-un comunicat al Parchetului General. 
 (Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 BERD sfătuieşte România să renunţe la actualul model de creştere bazat pe consum 
România trebuie să adopte un model economic diferit, dacă vrea să evite o criză provocată de actualul boom 
bazat pe consum, apreciază directorul regional al Băncii Europene pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare (BERD), 
Matteo Patrone, transmite Bloomberg. 
 „După ce a stimulat creşterea prin reducerea taxelor şi majorarea salariilor în sectorul public, Guvernul de la 
Bucureşti ar trebui să adopte acum o traiectorie mai sustenabilă”, susţine Patrone. 
În opinia sa, oficialii de la Bucureşti pot face acest lucru prin majorarea investiţiilor în infrastructură şi 
îmbunătăţirea gradului de absorbţie a fondurilor europene.  
„Autorităţile par să înţeleagă că este nevoie să schimbe modelul de creştere. Acest lucru va fi pus în practică, 
sperăm cât mai rapid”, a adăugat Matteo Patrone. 
În trimestrul al treilea al anului trecut, România a avut cea mai rapidă creştere economică din Uniunea Europeană, 
cu un avans anual al PIB de 8,8%. Însă, turbulenţele politice, provocate de schimbarea a trei guverne în decurs de 
un an, au descurajat investiţiile, astfel că Eurostat plasează calitatea drumurilor din România pe ultimul loc din UE. 
Complicând şi mai mult lucrurile, deficitul bugetar se apropie de limita de 3% din PIB impusă de Comisia 
Europeană. 
Noul premier, Viorica Dancilă, a afirmat că prioritatea sa va fi utilizarea fondurilor comunitare pentru a finanţa 
mari investiţii. În primul său discurs în Parlament, noul premier a spus că vrea să inaugureze cel puţin 350 de 
kilometri de noi autostrăzi până în 2020, precum şi 250 de kilometri de noi căi ferate, mai multe şcoli, grădiniţe şi 
spitale. 
„Decalajul de infrastructură din România a devenit un obstacol serios în procesul de convergenţă şi trebuie 
luate măsuri”, a atras atenţia Matteo Patrone. 
Acesta a dezvăluit că există discuţii între instituţiile financiare internaţionale şi Comisia Europeană cu privire la 
nevoie de a dezvolta infrastructura din România. 
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În 2018, ritmul de creştere a economiei româneşti va încetini, pe măsură ce consumul pierde din viteză, iar noi 
stimulente fiscale sunt limitate. BERD, unul dintre cei mai mari investitori din România, cu un portofoliu actual de 
aproximativ 1,7 miliarde de euro, a finanţat mai ales proiecte în sectorul privat în ultimi ani. De exemplu, în 2017, 
a finanţat 29 de proiecte în valoare de aproximativ 500 de milioane de euro. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Sorina Pintea, ministrul Sănătăţii: Spitalele regionale sunt prioritatea mea. Întârzierea - din cauza proiectelor 
fantasmagorice 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, susţine realizarea celor 3 spitale regionale de urgenţă, de la Iaşi, Craiova şi Cluj-
Napoca reprezintă prioritatea sa, menţionând, joi, că acestea înregistrează întârzieri deoarece s-a început cu 
proiecte fantasmagorice şi studii de fezabilitate nerealiste. 
Sorina Pintea de declarat, joi seară, presei, la Cluj-Napoca, la conferinţa ”Politici de sănătate în oncologie” că 
proiectele de spitale trebuie date pe tavă consultanţilor, pentru a le face un design apropiat de nevoile societăţii. 
„S-a început cu proiecte fantasmagorice, foarte mari. S-au făcut nişte studii de fezabilitate nerealiste, care nu 
corespundeau nevoilor noastre. Au devenit prioritatea mea pentru că în acest moment suntem pe ultima sută de 
metri, în sensul că avem finanţare prin POR şi treaba noastră acum este să facem studiile de fezabilitate şi să le 
depunem. Dar, din fericire, Clujul s-a mişcat foarte repede, şi ca autorităţi locale. Dar mai avem o problemă şi la 
Cluj, un transfer de teren de la Ministerul Apărării la Ministerul Sănătăţii. Avem o problemă la Craiova, avem 
probleme şi la Iaşi din punctul acesta de vedere. Dar, mai mult, avem probleme cu mentalităţile. Noi suntem cei 
care trebuie să creăm aceste spitale, să le dăm pe tavă consultanţilor să le facă un design apropiat de nevoile 
noastre”, a spus Pintea. 
În ceea ce priveşte Spitalul Regional de Urgenţă Cluj, ministrul Sănătăţii a menţionat că acesta va începe în timpul 
mandatului său, şi speră ca tot în acest mandat contrucţia va fi finalizată. 
”Nu pot să dau termene. Nu pot să spun că vom face spitalul într-o zi. În momentul în care vor fi depuse studiile de 
fezabilitate, va fi depus proiectul la Bruxelles, în cursul acestui an, după semnarea contractului de finanţare, atunci 
vă mai spun. Am reabilitat un spital şi ştiu ce înseamnă termenele. De aceea, nu pot să spun că îl vom face mâine. 
Dar le vom face, asta e cel mai important. Pentru că există voinţă politică, există voinţa Bruxelles-ului şi există 
voinţa noastră”, a mai spus ministrul Sănătăţii. 
(Sursa: Mediafax) 

 Un buget record pentru "Casa Verde". Posesorii de panouri care produc și curent electric ar putea vinde 
surplusul de electricitate 
Românii care vor să-și încălzească locuințele cu energie solară vor primi mai mulți bani de la stat anul acesta. 
Programul "Casa Verde" ar putea avea un buget de 7,5 milioane de euro, de 3 ori mai mare ca în 2017. Posesorii 
de panouri care produc și curent electric vor avea posibilitatea să vândă surplusul de electricitate. 
 Harghita, unul dintre cele mai friguroase județe ale țării. Pe un frig de crapă pietrele, peste 3.000 de localnici își 
încălzesc locuințele cu ajutorul panourilor solare pe care le-au cumpărat prin programul Casa Verde. Oamenii au 
scăpat de cheltuielile mari cu lemnele de foc și de facturile consistente la gaze. 
Programul Casa Verde ar urma să primească 7,5 milioane de euro anul acesta, de aproape 3 ori mai mult decât în 
2017. 
Autoritățile nu au stabilit dacă modifică valoarea primelor - cel mult 6.000 de lei pentru panouri solare și 8.000 de 
lei pentru pompe de căldură. 
Sumele actuale acoperă doar jumătate din costuri, susțin experții. 
"Un sistem funcţional pe tot parcursul anului, ca să deservească o casă cu 3, 4 locuitori, ar fi necesar între 10.000 
lei şi 12.000 lei", subliniază Liviu Olteanu furnizor de echipamente. 
Investiția se amortizează între 4 și 8 ani. 
Durata de funcționare variază de la 1 la 10 ani, în funcție de producător. 
Cei care optează pentru panouri care produc și energie electrică vor putea să vândă din primăvară  surplusul de 
electricitate. Condiția este să devină PFA și să plăteasca impozit. 
Peste 30.000 de români au primit finanțare prin programul Casa Verde în ultimii 7 ani. Deconturile depășesc 40 de 
milioane de euro. 
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 Românii care vor să facă bine, încurcați de stat 
Firmele cu cifre de afaceri sub un milion de euro nu mai pot redirecţiona 20% din impozitul pe profit fundaţiilor 
sau asociaţiilor. În acelaşi timp, persoanele fizice care vor să doneze 2% din impozit trebuie să meargă personal la 
un ghişeu al Fiscului. Sunt prevederi ale Codului Fiscal intrat în vigoare la 1 ianuarie despre care reprezentanţii 
ONG-urilor spun că i vor lăsa fără fonduri. 
Sute de copii cu autism au primit terapii gratuite la Centrul de Resurse și Referință în Autism Bistrița în cei zece ani 
de când a fost înființat. Camelia Deac este unul dintre părinţii care îşi duce zilnic băiatul acolo. Până acum, 
şedinţele au fost plătite din donațiile de 2% din venituri. 
Camelia Deac, părinte: „L-a ajutat foarte mult, a început să vorbească. De anul acesta nu știu ce o sa mai facem. 
(Statul v-a ajutat cu ceva?) Nici măcar o oră de terapie.” 
Noul Cod Fiscal îi face pe psihologii de la centru să se întrebe dacă mai pot continua să ajute copiii. 
Ana Dragu, fondator Centru Micul Prinț Bistrița: „E aproape limpede că dacă nu ne mai pot susține cei care o 
făceau până acum jumătate din bugetul nostru este decimat. Suntem amenințați să închidem centrul sau să 
percepem tarife la prețul pieței.” 
Asociaţia "Dăruieşte Viaţa" din Bucureşti s-a bazat şi ea în ultimii cinci ani pe donaţii care au ajutat-o să trimită 
aproape 7 milioane de euro secţiilor de oncologie de la spitalele din ţară. 
Dacă binefăcătorii nu vor avea timp să stea la cozi la Fisc pentru a da bani în continuare, activiştii se gândesc la 
alte metode cu care să lupte pentru cei suferinzi. 
Oana Gheorgiu, fondator "Dăruieşte Viaţa": „Impactul va fi undeva de 20-25% din bugetul nostru. Trebuie să 
găsim fonduri, să convingem mai mulţi oameni, persoane fizice să doneze prin SMS sau prin alte metode astfel 
încât să suplinim banii care nu vor mai veni.” 
Alte 8 milioane de euro au fost adunate din donaţii pentru construirea primei clinici de oncologie în care să fie 
trataţi copiii ce sunt îngrijiţi acum la un un spital de stat depăşit de vremuri. 
Părinte internat cu copilul la „Marie Curie”: „Ferestrele care... vine frig într-adevăr de afară. Le-am lipit cu scotch, 
cu tot scotch-ul, punem pătură seara că e curent. Ne cam lipsesc băile. Suntem mămici, trebuie să stăm cu rândul 
să ne spălăm.” 
Carmen Uscatu, fondator "Dăruieşte Viaţa": „Facem un spital, ceea ce statul român nu a reuşit să facă în ultimii 30 
de ani. Arătăm că se poate, în România, construi un spital într-un an de zile.” 
Banii pentru spital au fost adunaţi înainte de intrarea în vigoare a noului cod fiscal, care nu mai lasă firmele mici să 
redirecţioneze 20% din impozitul pe profit, iar persoanele fizice trebuie să se ducă personal la ghişeu dacă vor să 
contribuie la proiectele organizaţiilor neguvernamentale. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Şase luni de aşteptare pentru programarea la examenul de permis 
Şase luni de aşteptare pentru o simplă programare la examenul practic de conducere auto. Cozi de sute de 
oameni, ore întregi de aşteptare, ba chiar liste de acces la automatul pentru bonuri de ordine. Aşa arată 
activitatea la Serviciul de Înmatriculări şi Permise Auto, din Braşov. 
Primii oameni se aşază la coadă în toiul nopţii. Aşa se face că dimineaţă, la 8.30, la începerea programului, lista 
făcută la coadă e deja plină. 
Serviciul se ocupă atât de înmatricularea vehiculelor, cât şi de examinarea scrisă şi practică a viitorilor şoferi şi de 
eliberarea permiselor auto. În prezent, funcţionarii de aici se ocupă cam de 180 de dosare de înmatriculare pe zi. 
Conducerea serviciului a luat măsuri speciale, pentru a evita specula cu bonuri de ordine. 
Corpul de Control al MAI verifică, acum, activitatea serviciului din Braşov. Iar soluţia urgentă pentru rezolvarea 
problemelor este angajarea unor funcţionari. 
Marian Rasaliu, prefect de Braşov: „Vizavi de această deblocare, eu spun că, la nivelul Serviciului de Înmatriculări 
să poată fi deblocate toate cele cinci posturi”. 
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Cei cinci noi angajaţi ar putea să scurteze termenul de aşteptare pentru cetăţeni de la şase luni, la o lună şi 
jumătate şi să facă încă 300 de dosare de înmatriculare pe zi. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Familia Regală rămâne la Palatul Elisabeta în schimbul unei chirii lunare 
Familia Regală rămâne la Palatul Elisabeta şi după data de 5 februarie, când ar fi urmat să elibereze imobilul, în 
schimbul unei chirii lunare. Situaţia va continua aşa până când se va ajunge la o concluzie în urma discuţiilor dintre 
Casa Regală şi RA-APPS, potrivit consilierului Radu Ghinea. 
"În prezent, sunt în curs discuţii între Casa Majestăţii Sale şi RA-APPS privind situaţia Palatului Elisabeta. Pe durata 
acestor discuţii, Familia Regală va continua activităţile publice la Palatul Elisabeta şi va plăti o sumă lunară 
reprezentând contravaloarea folosinţei imobilului", a declarat, pentru MEDIAFAX, Radu Ghinea, consilier la Casa 
Regală. 
Potrivit legii, după moartea Regelui Mihai I, moştenitorii săi aveau la dispoziţie 60 de zile pentru a elibera Palatul 
Elisabeta, imobil care fusese oferit Regelui ca locuinţă de protocol în timpul vieţii. 
Pe 20 ianuarie, Andrew Popper, Şef al Casei Regale, susţinea că legea privind Casa Regală trebuie adoptată de 
Parlament, menţionând că Familia Regală are discuţii cu Guvernul privind găsirea unei soluţii intermediare privind 
Palatul Elisabeta. Popper a precizat că au fost discuţii şi cu partidele politice. 
(Sursa: Mediafax) 
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